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Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Den 7. november 2022 
 

 

REFERAT  
 
Møde i Teknik- og Miljøudvalget  
Dato: Mandag den 7. november 2022 kl. 10-12 
Sted: Telehuset, Borups Allé 41, lokale H 301 (tårnværelset på 3. sal) 
 
Medlemmer: 
Peder Blom (formand), Annette Thernøe (næstformand), Arne Bjørn Nielsen, Arvin Storgaard, 
Bjarne Jørgensen, Lisbeth Sølver, Lone Skov Valentin Al Awssi, Merete Råschou, Ulla Morin. 
 
Annette Thernøe og Merete Råschou havde afbud til mødet. 
 

1. Valg af dirigent 
v/ formanden 
 

 
BESLUTNING  
Lisbeth Sølver blev valgt som dirigent.  
 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
v/ formanden 
 

 
BESLUTNING  
Udvalget godkendte dagsordenen.  
 
 

3. Godkendelse af referat 
v/ formanden 
 

 
BESLUTNING  
Udvalget godkendte referat af møde i Teknik- og Miljøudvalget den 3. oktober 2022. 
 
 

4. Orientering fra det politiske Teknik- og Miljøudvalg og evt. møde i 
Ældrerådets Forretningsudvalg 

INDSTILLING 

1. at udvalget vælger en dirigent.  

INDSTILLING 

1. at udvalget godkender dagsordenen. 

INDSTILLING 

1. at udvalget godkender referat af sidste fagudvalgsmøde i Teknik- og Miljøudvalget. 
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Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Den 7. november 2022 
 

 

v/ formanden 
 

 
BAGGRUND 
Udvalget vender eventuelle relevante sager fra det seneste møde i det politiske Teknik- og 
Miljøudvalg.  
 
Link til mødemateriale fra det politiske Teknik- og Miljøudvalg  
 
BESLUTNING 
Peder Blom orienterede om, at det poliske Teknik- og Miljøudvalg på møde den 31. oktober 2022 
havde drøftet etablering af anløbsbroer til eldreven kanalrundfart i Nyhavn og Børsgraven. 
 
Videre orienterede Peder Blom om, at udvalget havde vendt projektforslag og indtægtsbevilling til 
etablering af nyt byrum i Folehaven.  
 
Derudover nævnte Peder Blom, at Teknik- og Miljøudvalget skulle godkende foreløbige planer for 
et alment boligprojekt med familie- og ungdomsboliger på Stejlepladsen. 
 
Udvalget vendte derudover situationen på Nuuks Plads i forhold til det tidligere landsarkiv.   
 
 

5. Orientering om Flextrafik Handicapkørsel (besøg kl. 10.30-11.30) 
v/ formanden  
 

 
BAGGRUND 
Teknik- og Miljøudvalget har tidligere efterspurgt et møde med Movia vedr. Flextrafik 
Handicapkørsel.  
 
Chefkonsulent Maj Britt Fahnøe og fuldmægtig Ole Rasmussen fra Movia Flextrafik deltager derfor 
på udvalgsmødet kl. 10.30-11.30 med henblik på at orientere om rammerne for Flextrafik 
Handicapkørsel mv. samt svare på eventuelle spørgsmål til området.   
 
BESLUTNING 
Udvalget tog orienteringen til efterretning. Movias oplæg er vedlagt som bilag.  
 
Videre orienterede Peder Blom om, at Borgerrådgiveren tidligere påbegyndte en undersøgelse af 
tilbud om transport for borgere med nedsat funktionsevne, men at der for nu ikke er sket 
yderligere.  
 
BILAG  

• Oplæg fra Movia på møde den 7. november 2022  
 

INDSTILLING 

1. at udvalget tager orienteringen til efterretning. 

INDSTILLING 

1. at udvalget tager orienteringen til efterretning.  

https://www.kk.dk/indhold/teknik-og-miljoudvalgets-modemateriale
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6. Orientering om bydækkende analyse af fremkommelighed for borgere og 
besøgende med gangbesvær  

v/ formanden  
 

 
BAGGRUND 
Teknik- og Miljøforvaltningen inviterede Ældrerådet, Handicaprådet og Ungerådet til møde den 
24. oktober 2022 med henblik på at drøfte kommende analyse af fremkommelighed for borgere 
og besøgende med gangbesvær.  
 
Det fremgår af Teknik- og Miljøforvaltningens oplæg, at Borgerrepræsentationen har pålagt 
Teknik- og Miljøforvaltningen i samarbejde med andre relevante forvaltninger at udarbejde et 
forslag til politisk behandling om at foretage en undersøgelse af, hvorledes borgere og besøgende 
med gangbesvær kan komme rundt i byen på alle tidspunkter af døgnet. Videre pålagde 
Borgerrepræsentationen Teknik- og Miljøforvaltningen i samarbejde med andre relevante 
forvaltninger at udarbejde et forslag til politisk behandling om at afdække vedtagne fremtidige 
projekter, der potentielt kan forringe fremkommeligheden midlertidigt grundet omlægning af 
busruter og utilstrækkelig infrastruktur som ufarbare fortove og stier m.v. som følge af 
byudviklingen. Analysen blev finansieret med budget 2022.  
 
Peder Blom og Ulla Morin deltog på mødet med Teknik- og Miljøforvaltningen den 24. oktober 
2022. I den sammenhæng blev det også tilkendegivet, at forvaltningen og/eller politikerne 
naturligvis må inddrage rådet yderligere, såfremt det giver mening.  
 
BILAG  

• Referat af møde om analyse af fremkommelighed for borgere og besøgende med 
gangbesvær den 24. oktober 2022 

• Oplæg vedr. kommende analyse af fremkommelighed for borgere og besøgende med 
gangbesvær v. Teknik- og Miljøforvaltningen den 24. oktober 2022 
 

BESLUTNING  
Udvalget tog orientering til efterretning.  
 
Arvin Storgaard gjorde opmærksom på, at det fortsat er vigtigt med toiletter og vandposter i 
byens rum i forhold til at forbedre tilgængelighed for blandt andet ældre.  
 
Arne Bjørn Nielsen gjorde opmærksom på, at han havde været til åbent hus på rådhuset søndag 
den 6. november 2022, og at der her var en debat om tilgængelighed, og her var det kommet 
frem, at der skal være armlæn på bænkene særligt af hensyn til ældre. Arne Bjørn Nielsen gjorde 
opmærksom på, at det skulle medlemmerne have fokus på i forbindelse med rådets arbejde i 
parkbrugerrådene og følgegrupperne. Peder Blom gjorde opmærksom på, at der i Amager 
Strandpark er opsat bænke uden armlæn, og at det er blevet fremhævet som et problem. Videre er 
det heller ikke københavnerbænke, der er opsat i Degnemosen.  
 
Peder Blom oplyste, at Teknik- og Miljøforvaltningen i sammenhæng med den nye 
fremkommelighedsanalyse også forventer at opdatere tilgængelighedsrapporten fra 2017. 
 
 

7.  Planlægning af møderække for møder i Teknik- og Miljøudvalget i 2023 

INDSTILLING 

1. at udvalget tager orienteringen til efterretning.  
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Den 7. november 2022 
 

 

v/ formanden 
 

 
BAGGRUND 
Af hensyn til planlægningen af fagudvalgenes møderække i 2023 bedes udvalget drøfte, hvornår 
de finder det mest hensigtsmæssigt at holde møder i Teknik- og Miljøudvalget i 2023.  
 
På baggrund af de forskellige fagudvalgs ønsker udarbejder sekretariatet forslag til møderække for 
2023. Til orientering er møderækken for møder i Ældrerådet, Forretningsudvalget og 
formandskabet for 2023 vedlagt som bilag.  
 
BILAG  

• Oversigt over møder i Ældrerådet, Forretningsudvalget og formandskabet i 2023 
 
BESLUTNING  
Udvalget ønskede at fastholde, at udvalget som udgangspunkt mødes første mandag i måneden 
kl. 10-12.  
 
BILAG 

• Udkast til oversigt over møderække for fagudvalg i 2023 
 
 

8. Drøftelse af Teknik- og Miljøudvalgets temaoplæg/temadrøftelse på et 
kommende møde i Ældrerådet  

v/ formanden 
 

 
BAGGRUND 
Ældrerådet besluttede på møde den 28. september 2022, at fagudvalgene tilrettelægger 
temadrøftelser på møder i Ældrerådet sådan, at hele rådet i fællesskab kan få gavn af de erfaringer 
og den viden, som er i fagudvalgene.  
 
Forslaget skal blandt andet ses i lyset af, at Ældrerådet der sad i perioden 2017-2020, havde gode 
oplevelser med de fagudvalgs tilrettelagte temadrøftelser, hvor udvalgene på skift inddrog hele 
rådet i konkrete temaer, men også arbejdsmetoder, overvejelser i forhold til mærkesager m.v. 
 
På sidste udvalgsmøde besluttede udvalget at have fokus på arbejdet med tilgængelighed i byens 
rum. Udvalget bør i den forbindelse vende, hvornår udvalget eventuelt ønsker at holde oplæg for 
det øvrige Ældreråd samt aftale nærmere i forhold til koordinering af oplægget/drøftelsen.  
 
BESLUTNING  
Udvalget ønskede at komme ind på, hvad de har lavet, og hvad de fremadrettet forventer at 
arbejde videre med, og at høre rådets input.  

INDSTILLING 

1. at udvalget oplyser, hvornår de finder det mest hensigtsmæssigt at mødes i 2023. 

INDSTILLING 

1. at udvalget vender, hvornår de ønsker at holde temaoplæg/temadrøftelse for Ældrerådet samt 
aftaler nærmere i forhold til koordinering af udvalgets oplæg.   
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Udvalget besluttede at de vender oplægget på udvalgsmødet i december, og at Peder Blom, Ulla 
Morin og Arne Bjørn Nielsen ville forberede et udkast til oplæg. 
 
 

9. Møde mellem Ældrerådet og Teknik- og Miljøudvalget den 6. februar 2023 
v/ formanden 
 

 
BAGGRUND 
Der er aftalt møde mellem Ældrerådet og det politiske Teknik- og Miljøudvalg mandag den 6. 
februar 2023 kl. 15.00-15.45 på Københavns Rådhus, og udvalget bør i den forbindelse forberede 
mødet.  
 
Teknik- og Miljøudvalget vendte på sidste udvalgsmøde, at de fortsat ønsker at gøre opmærksom 
på, at der ske mere i forhold til etablering af flere almene seniorbofællesskaber. Derudover 
ønskede udvalget at vende budget 2024 samt tilgængelighed i byens rum, herunder bl.a. status i 
forhold til rådets ønske om afmærkning af udeservering, forsøg med regulering af trafiklys, 
hvordan der arbejdes med kommunens hjemmeside ’giv et praj’ og cykelforhold.  
 
Formanden gjorde derudover opmærksom på, at det forud for mødet skulle aftales, hvem der 
præsenterer hvilke emner, og at ældrerådsmedlemmer holder sig til dagsordenen, så der er tid til 
drøftelser med udvalgsmedlemmerne. 
 
BESLUTNING  
Udvalget vendte mødet, idet de forventer, at teknik- og miljøborgmesteren vil orientere om 
udviklingen inden for udeservicering.  
 
Derudover lagde udvalget også op til, at Teknik- og Miljøudvalget indstiller et emne til mødet.  
 
Videre nævnte et udvalgsmedlem, at det er vigtigt at vende med udvalgsmedlemmerne, hvordan 
man sikrer, at midler til fremkommeligheds-/tilgængelighedsforbedringer i forbindelse med 
kommunalt byggeri tænkes ind fra start.   
 
Videre ønskede et udvalgsmedlem at gøre opmærksom på rådets og andre organisationers ønske 
om bedre trappeopmærkning på metrostationerne.  
 
 

10. Nyt fra parkbrugerråd og følgegrupper m.v. 
v/ formanden  
 

 
BAGGRUND 
Under dette punkt følges op på eventuelle møder i parkbrugerråd og følgegrupper mv., som 

INDSTILLING 

1. at udvalget vender mødet mellem Ældrerådet og Teknik- og Miljøudvalget d en 6. februar 2023. 

INDSTILLING 

1. at udvalget vender punktet. 
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medlemmer af Teknik- og Miljøudvalget sidder i.  
 
BESLUTNING 
Peder Blom orienterede om seneste nyt i forbindelse med parkbrugerrådet for Amager 
Strandpark, herunder at der er indkaldt til bestigelse af strandstationen i november, samt at der er 
udsendt en rapport vedr. tilgængelighed i Amager Strandpark. Rapporten er vedlagt som bilag. 
 
Arne Bjørn Nielsen orienterede om, at der den 8. november 2022 er parktræf i Bellahøjparkerne.  
 
Arne Bjørn Nielsen orienterede videre om, at der den 6. november 2022 var åben dag på 
Københavns Rådhus, og at arrangementent var forløbet rigtig godt, og at teknik- og 
miljøborgmesteren i forbindelse med et oplæg om tilgængelig, havde refereret til Ældrerådets 
forslag om opmærkning af restauranter arealer til udeservering.  
 
Arne Bjørn Nielsen anbefalede derudover medlemmerne at orientere sig i Magasinet KBH, som er 
et medie, der belyser byggeprojekter i København.  
 
Arne Bjørn Nielsen oplyste derudover, at han i regi af Amager Vest Lokaludvalg deltager på et 
kursus om lokalplanlægning på Rådhuset. 
 
BILAG  

• Tilgængelighedsrapport vedr. Amager Strandpark  
 

 

11. Næste udvalgsmøde den 5. december 2022 
v/ formanden 
 

 
Udvalget nåede ikke at behandle punktet, men udvalget vendte tidligere på mødet, at de på næste 
udvalgsmøde ønskede at følge op på borgerhenvendelsen vedr. lystfiskeri.  
 
 

12. Eventuelt 
Punktet blev ikke behandlet.  

INDSTILLING 

1. at udvalget drøfter dagsordenen for næste udvalgsmøde. 


